
OBECNÍ ZPRAVODAJ
PODHORNÍ ÚJEZD A VOJICE

Odpoledne plné her, soutěží a radosti 
čekalo v sobotu 3. června na děti ve 
sportovním areálu v Podhorním Újezdu. 
Obecní úřad ve spolupráci s místními 
spolky a sdruženími tu pro ně připravil 
oslavu Mezinárodního dne dětí, kterou 
si společně s nimi užili také dospělí. 
Vydařilo se i počasí, takže to bylo ideální 
rodinné odpoledne.
Soutěžní disciplíny se vztahovaly k činnos-
tem, kterými se jednotlivé spolky zabývají, 
a třeba porážení kuželek proudem vody  
z hasičské hadice a nebo mysliveckou 
střelbu na terč v podobě divočáků si chtěl 
vyzkoušet opravdu každý. Stejně tak 
i míčové soutěže házenkářů, kteří svoje 
sportovní dovednosti tentokrát uplatnili 
spíš jako poradci. 
Ostatně pomáhat a radit se smělo úplně 
na všech stanovištích a některé soutěže 
si o to přímo říkaly. 
Třeba právě v atraktivní hasičské soutěži 
šlo přímo o souhru a týmovou spolupráci. 
Zatímco jeden pumpoval, aby zajistil stálý  
proud vody, druhý "hasil". A pak si to 
zpravidla vyměnili.
Dobrá rada se mnohým hodila i u bo-
tanického "školního kvízu" v poznávání 
zdejších stromů, rostlin a bylin. Při jejich 
určování častokrát zaváhaly nejen děti,  
ale i dospělí. Úplně na výbornou to sice ne-
bylo, ale neznámkovalo se. Naopak každý 
dostal aršík samolepek se smajlíky. 
Ohlas měla i kamenická dílna, kde dětem 
při práci s nástroji radil místní kameník Vít 
Makovec. Těšilo ho, s jakým elánem se  
do dvou velkých pískovcových balvanů 
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DEN PLNÝ RADOSTI

pustili nejen kluci, ale také děvčata. Prý by 
je ve firmě klidně bral jako pomocníky. 
Velký zájem byl i o projížďku v kočárku 
taženém kobylkou Stázinkou a samo-
zřejmě o malování na obličej. Malířky 
Tereza a Pavlína se za celé odpoledne  
nezastavily, takže místo kluků a holčiček  
z Dětského dne odcházeli pejskové, 
medvídci, víly, kočky, berušky a nebo 
Spider-Mani a zombíci. Ale všichni bez 
rozdílu se spoustou zážitků a drobných 
dárků.
A také s přáním, aby ve sportovním areálu 
zůstal nastálo velký nafukovací hrad. Byl asi 
tou největší atrakcí a děti si ho moc užily.
Na tom, že se obecní Dětský den opravdu 

vydařil, se shodly i zástupkyně Místní akční 
skupiny MAS Podchlumí, která nám na akci 
přispěla částkou pět tisíc korun. 
Přijely se nejen podívat, ale současně se 
postaraly i o několik zajímavých aktivit 
nejen pro děti, ale i pro dospělé. 
V Podhorním Újezdu a Vojicích totiž  
v rámci Dětského dne jako ve vůbec první 
obci ze všech 42, které sdružují, otestovaly 
práci s tzv. pocitovou mapou. Tato mapa, 
respektive její výsledky, mohou být velmi 
užitečné pro budoucí rozvoj naší obce  
i celého regionu. Ukazuje, co by lidé v obci 
a jejím okolí chtěli změnit, co se jim líbí  
a nebo naopak vadí a nebo chybí. 
O pocitové mapě čtěte více na str. 4.
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Vážení spoluobčané, milí sousedé, 
máme za sebou docela rušnou půlku 
letošního roku, ale kvůli prázdninám, 
dovoleným a taky letnímu horku větši-
na z nás zřejmě zvolní tempo. Třeba na 
našem koupališti v Podhorním Újezdě. 
Vidím, že je tam stále plno. 
Tím spíš mě těší, že jsme na začátku 
letní sezóny stihli opravit příjezdovou 
cestu a připravit zde další herní prvky 
pro děti. 
S dodavatelem stavebních prací se 
nám podařilo vyjednat za opravu ko-
munikace lepší cenu (i když to byl tro-
chu boj) a montáž herních prvků jsme 
udělali sami. 
Podobné to bude i při druhé etapě, kdy 
na zahradě mateřské školky osadíme 
nové herní prvky pro nejmenší rovněž 
svépomocí. 
Díky tomu jsme ušetřili téměř 50 tisíc 
korun, které by si za tyto práce napo-
čítal dodavatel, a přitom nepřichází-
me o záruku. Děkuji proto všem, kteří 
i za horkého počasí přišli a pomohli 
při montáži.
Ostatně i koupaliště a všechna spor-
toviště, chatky a zázemí jsme vyčistili 
a uklidili sami. Jen celkovou úpravu 
povrchu na víceúčelovém hřišti jsme 
svěřili specializované firmě.  
Chatky a prostory v budově ve sportov-
ním areálu byly opravdu zanedbané  
a dlouhý čas neuklizené. Vše pro-
kouklo hlavně díky našim hasičkám, 
které si udělaly celodenní brigádu  
a poctivě vydrhly veškerou špínu  
a vymetly letité pavučiny. 
Brigádu si nakonec společně s rodi-
či užily i děti. Byla to vlastně docela 
vydařená rodinná akce. Pro všechny  
dospělé sice dost náročná, ale děti se 
postaraly o svou zábavu i občerstvení  
a rodiče si tak mohli dopřát alespoň 
malou pauzu mezi prací. 
A jestliže se tady ohlížím za přípravou 
na léto, nemohu nezmínit i novou cestu 
k lesu do Konecchlumí. Zatímco dřív se 
tudy nedalo projít, dnes je to krásně 
srovnaná trasa se zpevněným přírod-
ním povrchem. Sám jsem tudy prošel 
už mnohokrát. Vždy ale pracovně, 
takže na stylové dřevěné lavici, kterou 
nám vyrobil pan Stanislav Kalvoda, 

DOVOLENÁ NA OBECNÍM ÚŘADĚ
Od 31. 7. do 11. 8. 2023

S ohledem na dovolenou účetní Marcely Novotné  
nebude fungovat běžné agenda.

V neodkladných záležitostech se obracejte  
na starostu obce Michala Poura.

Telefonní číslo 604 966 007 

jsem si nestihl posedět. Určitě to mám 
ale v plánu. Tím spíš, že už ji našli mnozí 
turisté a fotografie sdílejí na sociálních 
sítích. Patrně se stane místní atrakcí. 
Jen musíme dohlédnout na to, aby  
jí někdo neublížil.
Je vážně hezká a navíc je vzpomínkou 
na mohutný smrk, který jsme bohužel 
museli pokácet u mateřské školy. Stál 
přesně na hranici pozemku, který mu-
síme v letošním roce vrátit současným 
majitelům, a navíc jeho kořeny poško-
zovaly příjezd do školky. 
Druhou menší lavičku a nové dřevěné 
plastiky jsme instalovali u cesty Lesů 
ČR, po které se dá od domu Rybárových 
pohodlně dojít až do Šárovcovy Lhoty.  
Při procházce si tu každý může odpo-

činout a třeba i chvíli přemýšlet, co by-
chom ještě mohli v naší obci vylepšit.
Společně určitě vymyslíme víc věcí, 
díky kterým to u nás bude hezké. 
Ostatně většina z vás se přímo vzorně 
stará o krásně rozkvetlá okna i předza-
hrádky a zahrady svých domů. 
Domovem nás všech je ale celá vesnice 
i její okolí a přál bych si, aby to podobně 
jako já vnímalo co nejvíc občanů.
Děkuji tedy všem, kterým záleží na 
místě, kde žijí, a jsou ochotni přiložit 
ruku k dílu. V Podhorním Újezdě a Voji-
cích to budeme mít totiž právě takové, 
jaké si to uděláme.

Hezké léto plné zážitků i odpočinku přeje
Michal Pour
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POŽÁR U KONECCHLUMÍ
Celkem 17 jednotek profesionálních  
i dobrovolných hasičů zasahovalo v so-
botu 24. června při požáru lesa a lesní 
paseky mezi Konecchlumím a Mlázovice-
mi. Požár zachvátil ve složitě přístupném 
terénu plochu o rozloze zhruba 250 x 80 
metrů a hasičům tak pomáhal při boji  
s plameny také policejní vrtulník s bambi 

Mějte na paměti, že v suchém a horkém letním počasí může  
k podobnému neštěstí dojít v podstatě kdykoliv. Ostatně před rizi-
kem požárů varuje i Kraj, hasiči a meteorologové. Stačí odhozený 
nedopalek cigarety, jiskra ze zahradní techniky a nebo malý ohý-
nek, na kterém se měly péct buřtíky. Požár vzplane okamžitě!!!

PŘÍSNÝ ZÁKAZ ROZDĚLÁVÁNÍ OHNĚ platí od 10. 7. 2023 
až do odvolání pro celé území Královéhradeckého kraje. 
Netýká se jen rozdělávání ohně ve volné přírodě, ale 
také třeba pálení klestí v zahradách.

vakem. Vodu nabíral ve Vojickém rybníku 
a letěl pro ni celkem 33 krát. Zejména 
díky jeho zásahu se podařilo před ohněm 
uchránit okolní les a zabránit obrovskému 
riziku i škodám. Hasičské jednotky z Ostro-
měře a z Mlázovic kontrolovaly požářiště 
po celou noc. Hrozilo nebezpečí, že oheň 
může doutnat v kořenech okolních vzrost-
lých stromů. 

NA KOUPALIŠTĚ PO ASFALTU
Již tuto sezónu je cesta do sportovní-
ho areálu v Podhorním Újezdu příjem-
nější. Pro auta, cyklisty, maminky s ko-
čárky i pro pěší.  Zkrátka pro všechny. 
Nebylo sice jednoduché najít dodavatele, 
který by dokázal kompletní opravu obecní 
komunikace od Nožičkových ke koupališti 
udělat tak rychle, jak jsme potřebovali, 
ale nakonec se to podařilo. 
O výběru firmy rozhodli zastupitelé letos 
koncem května a nejpozději do konce čer-
vence by mělo být vše hotovo. 
Ze tří cenových nabídek vybrali tu, kterou 
považovali za nejvýhodnější nejen z po-
hledu ceny, ale také termínu a garancí. 
Důležité byly pochopitelně také reference.
Opravu cesty provádí jičínská firma  
M-SILNICE a.s., která má se silničními 
stavbami bohaté zkušenosti, a sama také 
vyrábí a dodává některé materiály po-
třebné pro tyto stavby. 
Za opravu úseku dlouhého necelých 
400 metrů obdrží 743 662 Kč (bez DPH). 
Původně to mělo být o 80 tisíc víc, ale 
cenu se Obci nakonec podařilo takto 
výrazně snížit. 
Důležité je, že ještě před zahájením prací 
stihla vodohospodářská společnost VOS 
Jičín také výměnu domovních uzávěrů  
a další potřebné úpravy sítě.
Stavbaři se tak mohli rovnou pustit do 
skrývky povrchu a zpevnění a doplnění 
základů cesty. Během dvou dnů pak po-
stupně od 10. července položily ve dvou 
vrstvách asfalt. Zbývá ještě provést některé 
dokončovací práce včetně zpevnění 
okrajů. To už se ale bude dít za provozu. 
Práce by měly skončit 21. července.
Důležité je, že obyvatelé domů, pro které 
je tato komunikace jedinou přístupovou 
cestou, nezůstali zcela odříznuti dále než 
dva dny. Starosta obce je již v předstihu 
s plánovaným postupem oprav seznámil 
a dohodl se na náhradním parkování i na 
zajištění nezbytně potřebných služeb. 
Oprava cesty do sportovního areálu sice 
po krátkou dobu mnohým zkomplikovala 
život, ale výsledek všechny nepříjemnosti 
jistě vynahradí.

Foto: Michal Fanta / HZSKHK
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OPRAVA MÍSTNÍHO ROZHLASU
Obecní hlášení by v dohledné době 
měla být slyšet všude v Podhorním 
Újezdu i Vojicích. Víc než rok poté, 
co místní rozhlas v podstatě oněměl 
po úderu blesku, začíná jeho celková 
oprava a hlavně modernizace.
Jak vysvětluje místostarosta Jakub Žitko, 
ukázalo se, že problém je složitější, než 
kdokoliv předpokládal. „Bohužel pouhá 
oprava poškozených kabelů nic nevyřeší. 
Havárie totiž odkryla zcela zásadní nedo-

OBJEDNEJTE  
SI KONTEJNER

Obecní úřad nabízí všem 
občanům Podhorního Újezdu 
a Vojic jednorázové přistavení 
velkoobjemového kontejneru 

na BIO odpad. Podmínky  
budou stanoveny  

po vzájemné dohodě.
V případě zájmu volejte na 

číslo 604 966 007 nebo pište na 
e-mail: ou@podhorniujezd.cz

POCITOVÁ MAPA PODHORNÍHO ÚJEZDU A VOJIC
Co vše mohou prozradit či alespoň napovědět barevné špendlíky zapíchnuté 
do mapy? V případě takzvané pocitové mapy to mohou být velmi zajímavé  
a hlavně užitečné informace.

Pocitová mapa je poměrně jednoduchým 
nástrojem, díky němuž se dá zjistit, jak se 
lidé cítí v místech, kde žijí. Kde se třeba ve 
veřejném prostoru rádi potkávají se souse-
dy, kde by něco rádi změnili a byli pro to 
ochotní něco udělat, případně jestli je 
nějaké místo, kde se cítí a nebo naopak 
necítí dobře a přijde jim vyloženě ošklivé. 
Podobných šest otázek připravili zástup-
ci Místní akční skupiny MAS Podchlumí 
pro velkoformátovou pocitovou mapu, 
se kterou mohli pracovat obyvatelé naší 
obce 3. června v rámci Dětského dne ve 
sportovním areálu v Podhorním Újezdu. 
Své pocity vyjádřili zapíchnutím barev-
ných špendlíků do daných míst mapy  
a mohli na lístek dopsat i zdůvodnění. 
Po čtyřech hodinách byla mapa celého 
území naší obce plná špendlíků i komen-
tářů a bylo zajímavé sledovat, s jakým 

zájmem se lidé mapě věnují, a jak o ní 
diskutují s ostatními. Mnozí se dokonce 
vraceli, aby své odpovědi doplnili a oči-
vidně je zajímaly i komentáře ostatních. 
MAS Podchlumí již veškeré získané infor-
mace vyhodnotila a hodlá je využít pro 
plánování dalších kroků v rámci projektu 
OPZ+, jehož cílem je zlepšení kvality života 
v celé regionu.
Za velmi přínosné považuje tyto pod-
něty i starosta Michal Pour. Vedení obce 
proto hodlá s mapou dál pracovat, proto-
že zapojení veřejnosti do plánování další-
ho rozvoje vnímá jako velmi důležité. 
Své pocity ze života v Podhorním Újezdu  
a Vojicích takto tedy budou moci v brzké 
době vyjádřit v podstatě všichni místní 
obyvatelé. Po potřebných úpravách interi-
éru bude mapa vyvěšena v chodbě obec-
ního úřadu.

statek. Jak se rozhlas postupně upravoval 
a rozšiřoval, máme zde dva systémy, které 
spolu nedokážou spolupracovat. Potvrdily 
nám to postupně tři různé firmy. A další věc 
je pak rozmístění ampliónů a jejich množ-
ství. Rozhlas dnes zdaleka nepokrývá celou 
obec," říká místostarosta.
První krok k nápravě už byl učiněn. Zastu-
pitelé pověřili firmu Mopos Communica-
tions, aby během srpna dodala a nainsta-
lovala veškeré technologie potřebné pro 
novou rozhlasovou ústřednu. Software 

zajistí nejen lepší kvalitu přenosu, ale také 
operativnost, například nahrávání jednotli-
vých hlášení na dálku.
Veškerá sdělení se také budou ve formátu 
MP3 automaticky archivovat po určitou 
dobu na webových stránkách obce, aby 
si je každý mohl kdykoliv přehrát.
Půjde o nemalou investici, jen tato etapa 
si vyžádá částku 86 tisíc korun. Ve druhé 
etapě se pak v Podhorním Újezdu i Vo-
jicích doplní další amplióny, aby bylo 
obecní rozhlas všude dobře slyšet.
Podle dosavadního monitoringu slyšitel-
nosti se mohou celkové náklady vyšplhat 
až na 150 tisíc.
Proto teď zastupitelé usilovně hledají 
možnosti, jak na modernizaci místního 
rozhlasu sehnat peníze z dotace. Hláše-
ní místního rozhlasu jsou totiž stále tím 
nejlepším způsobem, jak lidem v obci, 
zejména těm starším, předávat důležité 
informace.

U tohoto amplionu a v jeho okolí je každé 
hlášení určitě slyšet dobře. Ne všichni 
jsou však v těsné blízkosti.
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DĚRAVÁ STŘECHA
Nepříjemný problém je třeba řešit  
v objektu mateřské školy. Střechou 
totiž na mnoha místech zatéká.
Problém je především u komínů, kde 
zřejmě nebylo kvalitně provedeno lemo-
vání, a podobně i v místech odvětrání 
koupelen a WC i dalších technologií. 
Střecha sice prošla kompletní rekon-
strukcí v roce 2012, ale na mnoha mís-
tech zůstala původní krytina a zcela chybí 
krajové lišty. V havarijním stavu jsou nyní 
i všechna střešní okna, která bude nutné 
opravit nebo přímo vyměnit. 
Situace je nepříjemná především pro 
nájemníky podkrovních bytů, s nimiž je 
starosta obce v kontaktu a snaží se zajistit 
rychlé odstranění veškerých závad.
Opravu mu již přislíbil místní klempíř David 
Lepšík, který se navzdory nabitému pra-
covním plánu vynasnaží všechna problé-
mová místa na střeše opravit během léta. 
Pokud by s podzimem přišlo deštivé po-
časí, mělo by tedy být již vše v pořádku.

PŘÍPRAVA NA LÉTO
Pořádně do těla si dali ve sportovním 
areálu v Podhorním Újezdu všichni, 
kteří sem 13. května nepřišli za zábavou 
a sportem, ale na brigádu. Celý areál 
bylo třeba připravit na letní sezónu.
Úklidových prací se ochotně ujali místní 
hasiči, myslivci a řada dalších dobrovol-
níků. Občas pomáhaly i děti. Lákalo je 
hlavně čištění bazénu, což byla ale dost 
náročná práce i pro pořádné chlapy, takže 
si musely najít jinou práci. 

PROCHÁZKA, KTERÁ POTĚŠÍ
Projít se po nově vyčištěné a upravené 
cestě z Vojic do Konecchlumí musí udě-
lat radost každému. A o to víc těm, kteří 
se o její obnovu zasloužili.
Vedení obce totiž na jaře požádalo místní 
spolky, zda by se tohoto úkolu ujaly. Za 
provedenou práci přitom dostali myslivci, 
hasiči i sokolové zaplaceno a finanční 
odměnu mohou použít pro svou činnost.
Cesta je pěkně upravená a odpočinout 
si tu můžete na krásné lavici od místního 
řezbáře Stanislava Kalvody. Ten ji vyrobil 
ze stříbrného smrku, který bylo nutné 
loni na podzim pokácet u mateřské školy.
Lavice přitom není jediná. Kmen smrku 
byl natolik mohutný, že odpočinková 
lavice pro poutníky má své sourozence 
i na dalších místech ve vsi. Třeba na les-
ním hřišti nad Vojicemi a nebo v zahradě 
u mateřské školy.

Podoba cesty přitom ještě ani zdaleka 
není konečná. Z jedné strany by ji do 
budoucna mělo lemovat třešňové stro-
mořadí z různých původních odrůd. Do 
svahu Mlázovického chlumu se tak vrátí 
ovocné stromy, které k němu po staletí 
patří. 
Chybět  samozřejmě nebude místní raná 
Karšovka, kterou doplní i pozdější třešně, 
aby ovocné občerstvení podél turistické 
cesty sloužilo v sezóně co nejdéle. 
Směr na Maxinec a do Konecchlumí by 
pak měl hned na začátku ukazovat pří-
rodní kamenný rozcestník, který by chtěl 
z velkého pískovcového bloku vytvořit 
místní kameník Vít Makovec.  
Procházka k lesu stojí už teď za to a jistě 
bude čím dál krásnější. Úklid sportovišť, chatek i celého zázemí 

zabral téměř celý den, ale při předání  
areálu novému nájemci se všechno blýs-
kalo čistotou a Patrik Veselovský pochválil, 
v jakém stavu si areál přebírá.
Práci všech brigádníků ocenil i starosta Mi-
chal Pour, který si při úklidu taky pořádně 
"máknul". „Moc děkuji všem, kteří přišli. 
Už předem bylo jasné, že to nebude jed-
noduché. Tím spíš můžeme mít radost, jak 
teď areál vypadá. A o to víc si to tu třeba v 
létě budeme užívat," zmínil starosta. 
Jen si trochu posteskl, že když jde o práci 
pro obec, vidí pořád ty stejné tváře. 

Nejlepší čistící prostředek? Úsměv.

Foto z dronu Víta Makovce
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PŘIJĎTE POSEDĚT
Novým sezónním provozovatelem 
sportovního areálu v Podhorním 
Újezdu se stal Patrik Veselovský. 
Zastupitelé mu pronájem umožnili 
za měsíční nájemné čtyři tisíce korun 
s tím, že bude pravidelně hradit také 
částku 10 tisíc jako zálohu za energie.
Zatímco zpočátku se o pronájem uchá-
zeli čtyři zájemci, nakonec se rozhodo-
valo jen mezi dvěma. Pan Veselovský byl 
vybrán především na základě dosavad-
ních zkušeností s podobným provozem 
v Nové Pace a v Miletíně. V neposlední 
řadě pak i proto, že bude plně respek-
tovat i případné obecní akce pořádané 
v areálu a také akce místních sdružení, 
která by si chtěla jakékoliv občerstvení 
pro návštěvníky zaji šťovat sama.

Od začátku června až do ukončení sezóny 
si tak můžete na koupaliště zajít nejen za 
osvěžením ve vodě, ale také na točenou 
zmrzlinu, ledovou tříšť a samozřejmě na 
limonádu i pivo.
Točí se tu oblíbená malinovka a na čepu 
je Staropramen 10° a Mustang 11°. Pokud 
někomu vytráví, může doplnit energii 
i poměrně širokým sortimentem jídel 
rychlého občerstvení a samozřejmě také  
dobrou kávou, včetně té ledové.
Od pondělí do čtvrtka je stánek s ob-
čerstvením otevřený od 13 do 21 hodin.  
V pátek a v sobotu od 13 do 22 hodin,  
v neděli pak od 13 do 21 hodin. 
Provozní doba se však pochopitelně 
může změnit v závislosti na počasí. 
Ať se tedy léto nám všem vydaří.

a oddělováním za pomoci trhavin. Bloky 
mívají objem zpravidla do čtyř kubíků,  
občas i více. Například pro novou Křížo-
vou cestu u Kuksu zde byly v roce 2007 
odlomeny bloky o objemu 10 a 12 m3.
Mezi sochaři je místní pískovec stále 
velmi oblíbený. Rád to na místě potvrdil  
i německý sochař Karl Emil Wiele. Svoje 
sochy a plastiky po léta tvoří přímo v lomu 
a Podhorní Újezd a Vojice jsou spolu  
s Dortmundem jeho domovem, který 
má velmi rád. 
Návštěvníci si mohli během Dne otevře-
ného lomu individuálně projít celý pro-
stor. Na jejich případné dotazy byli při-
praveni odpovídat zaměstnanci lomu. 
K vidění bylo nejen tradiční kamenické 

DEN OTEVŘENÉHO LOMU
S velkým zájmem se v neděli 30. dubna 
setkal Den otevřeného lomu v Pod-
horním Újezdu, který uspořádala spo-
lečnost Kámen Ostroměř. 
Během čtyř hodin navštívilo areál zhruba 
200 lidí a i mnozí starousedlíci tady byli 
vůbec poprvé. Rozloha lomu, který je  
posledním místem, kde se z Hořického 
hřbetu těží pískovec, zapůsobila určitě na 
každého. 
Lom vznikl postupným propojením tří 
původních lomů s historickými názvy 
Šulc (někdy také Šulcovna), Pácal a Zadní. 
Kámen se zde těží v délce zhruba 300 
metrů a je odkrytý do výšky až 30 metrů 
s tím, že stěny jsou rozděleny zpravidla 
na tři etáže. 
Podobně jako kdysi se pískovec dobývá 
postupným odvrtáváním svislých vývrtů 

nářadí, ale i moderní technika. A přede-
vším děti byly nadšené, že si mohly práci 
s náčiním vyzkoušet a taky usednout  
za volant bagrů. 
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"ŠMEJDI" NEMAJÍ ŠANCI 
Ve středu 3. května se v hostinci ve 
Vojicích uskutečnila beseda o chování 
takzvaných "šmejdů". Určena byla pře-
devším našim starším spoluobčanům.
Z úst preventisty Krajského ředitelství 
policie Královéhradeckého kraje nprap. 
Aleše Brendla zde zaznělo mnoho uži-
tečných informací a rad, díky nimž už 
to snad u nás podvodníci nejrůznějšího 
druhu nebudou mít tak snadné. 

Nprap. Aleš Brendl upozornil na nej-
častější bezpečnostní rizika, která dnes 
bohužel hrozí ze všech stran. Někdejší 
"šmejdi", kteří chodili s nekvalitním zbo-
žím od domu k domu a nebo zvali seni-
ory na nákupní zájezdy, se totiž ve svých 
praktikách zdokonalují a přesunují se do 
kyberprostoru, tedy virtuálního počíta-
čového světa.
Současně pracují s lidskými emocemi, když 
se vydávají za člena rodiny, který se ocitl 
v nouzi, případně slibují vrácení přeplatků 
za energie a nebo výher.
„Ověřovat, ověřovat a ještě jednou 
všechno ověřovat. To radím vždy a všem. 
Zejména starší generace je v tomto směru 
zranitelná, protože byla vedena ke sluš-
nosti a k tomu, že lidé si mají pomáhat," 
vysvětlil Aleš Brendl. Několikrát také zo-
pakoval, že nikdo nemá právo vstoupit 
do našich domů. A to pod jakoukoliv 
záminkou.
V rámci celorepublikových preventiv-
ních akcí připravují policisté na podzim 
i sérii divadelních představení. Časté 
praktiky "šmejdů" zde budou vtipnou 
formou představeny ve scénkách, které 
bezprostředně okomentuje odborník. 
O termínu představení v Jičíně či Nové 
Pace nás nprap. Brendl bude informovat 
a v případě velkého zájmu by Obec do 
divadla vypravila autobus.

DOBRÁ RADA SE HODÍ 
Na svém posledním předprázdnino-
vém jednání odhlasovali zastupitelé 
také finanční dar Oblastní charitě 
Dvůr Králové, která v rámci poraden-
ských služeb nabízí také bezplatnou 
právní pomoc.
Pokud byste se tedy ocitli v situaci, kdy se 
neobejdete bez odborné rady právníka, 
neváhejte se na právní poradnu charity 
obrátit.
Na konzultaci se předem objednejte,  
o službu je neustále velký zájem. Objednat 
se můžete telefonicky, písemně či osobně. 
Stejným způsobem lze schůzku zrušit 
či přeobjednat. Délka jedné konzultace  
je obvykle 45 minut.
Poradnu v Hořicích najdete na adrese 
Husova 321 (u školky Milety) a vede ji Bc. 
Monika Machatová. Telefon 703 855 728, 
e-mail: poradna.sp@charitadk.cz 

Bc. Machatová se orientuje zejména  
v občanskoprávní problematice. Je tedy 
schopná pomoci v oblasti dluhů a návrhů 
na oddlužení, v rozvodových záležitos-
tech či v otázkách spojených s bydlením 
a pracovními vztahy.
Poradnu Oblastní charity Dvůr Králové 
v minulosti někteří naši občané využili  
a díky této pomoci se jim podařilo nelehké 
životní situace zvládnout.

SÁHNĚTE SI A ČTĚTE
Zcela novou roli hrají již několik týdnů 
zděné "budky", které nebyly v Pod-
horním Újezdu a Vojicích delší dobu 
nijak využívány. Staly se z nich obecní 
knihovničky.

Právě o tomto účelu uvažovala naše 
knihovnice Jindra Novotná a od nápadu 
nebylo daleko k realizaci. Stačilo jen pár 
drobných úprav. 
Budky jsou nově natřené a opatřené nápi-
sem "KNIHOVNIČKA".  A hlavně jejich dře-
věná dvířka mají teď nejen nové zástrčky, 
ale jsou v nich poly karbonátové výplně, 
aby dovnitř nezatékalo.
V knihovničkách najdete tituly vyřazené 
z fondu naší obecní knihovny, o které 
již neměla zájem ani jičínská Knihovna 
Václava Čtvrtka. Přesto jsou to knížky, 
které si jistě najdou své čtenáře.
V knihovničkách si je můžete kdykoliv 
buď vypůjčit a po přečtení je zase vrátit 
na stejné místo, a nebo si je klidně pone-
chat. Důležité je, že knihy dál slouží účelu, 
pro který byly kdysi napsány a vytištěny.
Jindra Novotná dost dobře nemůže 
všechny místní knihovničky obcházet 
a udržovat v nich pořádek. Předpoklá-
dáme, že se o to postarají všichni, kteří 
budou knižní budky navštěvovat. 
Dost možná se najde i někdo, koho bude 
těšit jednotlivé tituly občas srovnat a dát 
jim řád. Podobně jako ve své domácí 
knihovně.
Obecní knihovničky jsou sice jen drob-
ností, ale i díky ním je to u nás ve vsi zase 
o něco hezčí. Co myslíte?

Knížky všech žánrů pro čtenáře jaké-
hokoliv věku můžete najít za dvířky 
obecních knihovniček.  Většina "budek" 
je natřena na bílo.
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SOUSEDSKÉ POSEZENÍ 
Posezení, na kterém nikdo moc nepose-
děl, tak by se dalo  stručně charakterizo-
vat obecní sousedské setkání, které se 
uskutečnilo v sobotu 1. července večer 
u koupaliště v Podhorním Újezdu. Svou 
premiéru si při něm užil i nový obecní 
párty stan. Do budoucna bude připra-
vený poskytnout zázemí pro jakékoliv 
naše komunitní akce. 
Osazenstvo u jednotlivých stolů se ne-
ustále měnilo. Sousedé si samozřejmě 
chtěli vzájemně popovídat, zvlášť, když 
se třeba déle neviděli.

Blahopřejeme všem našim spoluobčanům, kteří ve dru-
hém čtvrtletí roku 2023 oslavili krásná životní jubilea.
Duben
71 let pan Milan Belančík z Vojic 
75 let pan Rudolf Fiala  z Podhorního Újezdu

Květen
81 let paní Zdeňka Šárová  z Podhorního Újezdu
75 let pan Jaroslav Novák  z Vojic
83 let paní Hana Herbrychová  z Vojic
83 let paní Irena Novotná  z Podhorního Újezdu

Červen 
75 let paní Marie Kyselová  z Podhorního Újezdu

Také se často odbíhalo pro kýtu na rožni, 
kterou pro tuto příležitost skvěle připravil 
Marcel Fiala. Voněla na dálku. 
A že bylo třeba sousedské setkání a při-
pravené dobroty taky pořádně zapít,  
se rozumí samo sebou.  
Sedět na místě nikoho nenechala ani 
místní skupina Vokap&Servis. Jakmile  
začali pánové hrát, před pódiem okamži-
tě nastalo taneční hemžení a houstlo  
s přibývajícími hodinami. Muzikanti mu-
seli nakonec několikrát přidávat, ale těšilo 
je, že se všichni dobře baví.
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VÝLET DO KRKONOŠ
Sváteční 8. květen strávilo několik 
místních rodin s dětmi víc než příjem-
ným způsobem. Společně jsme vyra-
zili na výlet do Krkonoš a strávili jsme 
tam celý den.
Autobus, který objednala Obec, nás 
zavezl pod Portášovy boudy. Téměř  
všichni účastníci vyjeli nahoru lanov-
kou, někteří vystoupali po svých a další 
dokonce pokračovali autobusem až do 
Pece pod Sněžkou a zdolávali Sněžku. 
Nahoře ve výšce 1 050 metrů bylo sice 
velmi chladno, ale sluneční paprsky na 
nás byly připravené a bundy, které jsme 
dole pro jistotu navlékli, jsme mohli 
zase pomalu odložit. 
Děti neomylně zamířily vzhůru do kopce 
od lanovky a objevovaly různá zákoutí 
Herní krajiny Pecka. Dřevěné interaktivní 
sochy, prolézačky a skluzavky nelákaly  
k prozkoumání jen děti, ale i dospělé. 
Strčit hlavu do tlamy rysovi, povozit se 
jelenovi v paroží, změřit síly s výbojnými 
mravenci nebo vyšplhat čápovi do hnízda 
bylo zábavné, ale zároveň poučné. 
Mnozí z nás se vybavili dřevěnými kou-
lemi, které byly k dostání u horní stanice 
lanovky, a mohli si tak užít ještě víc zábavy 
u několika mechanických a vodních pře-
kážek. 
Čas utíkal, a tak někteří vyrazili s před-
stihem na Růžohorky, jiní si ještě chtěli 
hrát, a tak jsme si dali sraz až dole pod 
kopcem. Cestou jsme si zahráli postřehové 

NADŠENÍ JE NAKAŽLIVÉ
Už jste někdy tančili a zpívali mezi 
rozkvetlými pampeliškami za zvuků 
historického nástroje viola da gamba? 
Ne? Tak to jste o hodně přišli.
Příležitost k tomu byla v sobotu 29. dubna 
pod altánem u naší základní školy. Zpě-
váků a tanečníků se sice nesešlo mnoho. 
Možná i kvůli chladnému počasí, ale ti, 
kteří přijali pozvání místní hudebnice 
Magdy Uhlířové, si to náramně užili. 
A také byli překvapeni, co vše je možné 
zahrát na nástroj, který prožíval svou 
zlatou éru především v době renesance 
a baroka. Navíc zjistili, že se k jeho tónům 
může přidat skutečně každý. 
Zpívaly se třeba lidové písničky a zněly 
krásně. Jiné melodie byly až magické. 
Jako by chtěly přivolat sluníčko a poručit 
větru. Celé odpoledne totiž foukal hodně 
nepříjemně.
Při řadových tancích se ale dalo zahřát  
a vůbec nevadilo, když některé kroky 
nebyly úplně dokonalé. O to větší to 
byla zábava.
Magda je totiž přesvědčená, že hudba, 
zpěv a tanec by měly být hlavně o radosti.  
Dřív si lidé zpívali, když měli radost,  
a nebo když je naopak něco trápilo.  
Patřilo to k životu.
Proto se snaží o podobná dostaveníčka  
s hudbou, zpíváním, tancem i s divadlem. 
To poslední předprázdninové spojila v pá-
tek 23. června s procházkou lesem, kde 
účastníci nasbírali nejen spoustu inspirace, 
ale taky přírodních artefaktů pro výrobu 
loutek.
Na scénu je pak společně uvedli na koupa-
lišti v Podhorním Újezdu. Jako obvykle to 
bylo především o improvizaci, okamžitých 
pocitech a dojmech. Zkrátka o radosti  
a přirozenosti.

a vědomostní hry spojené s přírodní téma-
tikou. Především děti se do soutěží vžily 
natolik, že jeden z malých výletníků nako-
nec skončil v horské bystřině.
Zpátky se běželo, válely se sudy a když 
někomu došly síly, nechal se nést na 
zádech. Ale věřím, že se výlet všem líbil  
a byli spokojeni. 
Všichni se totiž shodli na tom, že sváteční 
den prožili i díky Obci opravdu krásně.
Daniela Kalvodová
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ROZKVETLÁ KUTNÁ HORA
Téměř čtyřicet seniorů vyrazilo ve čtvr-
tek 22. června na obecní výlet do Kutné 
Hory. Navzdory úmornému vedru si 
procházku městem a zdejší památky 
zapsané na Seznamu světového dědic-
tví UNESCO užili.
Někdejší královské město se jim totiž před-
vedlo v plné kráse a taky v mnoha barvách 
umocněných vůněmi. Zejména po ránu 
voněly ve zdejších parcích a zahradách roz-
kvetlé lípy, jasmíny a růže i bylinky přímo 
úchvatně. Zážitek byl o to silnější, že nikde 
ještě nebyli téměř žádní turisté.
Cestu ke klenotu pozdní gotiky, ke chrámu 
svaté Barbory, měli naši senioři takřka pro 
sebe a na terase před někdejší jezuitskou 
kolejí si tak nerušeně užívali nádherný 
výhled na historické jádro města. Všímat 
si zde mohli i různých detailů zrekonstru-
ovaného komplexu, v němž dnes sídlí 
Galerie Středočeského kraje GASK, i ba-
rokních soch světců lemujících celou 
jeho terasu. 
Na vše je upozorňoval průvodce Libor 
David. Nešlo přitom o notoricky známé 
záležitosti, ale spíše o zajímavosti, o nichž 
se příliš nemluví, a dost možná ani moc 
neví.
Bohužel se mu ale nepodařilo zjistit, na 
kterých částech chrámu zasvěceného 
svaté Barboře je použit pískovec pochá-

zející od nás z lomu v Podhorním Újezdu. 
Bezpochyby byl však používán při opravě 
a dostavbě katedrály na přelomu 19. a 20. 
století.     
Samotný chrám si pak mohl každý pro-
hlédnout podle svých sil. Kdo se vydal 
po 82 schodech nahoru na vnitřní ochoz, 
určitě nelitoval. Z výšky 40 metrů je po-
hled na hlavní chrámovou loď přímo im-
pozantní a píšťaly varhan tam má člověk 
takřka na dosah.
Také prohlídková trasa městem byla zvole-
na tak, aby nikomu nekomplikovala život. 
Šlo se výhradně z kopce a v historickém 
jádru měli všichni zhruba hodinu na to, aby  
s tímto časem naložili, jak uznají za vhodné. 
Většina ji využila k občerstvení a posezení  
u kávy. Tím spíš, že průvodce doporučil, 
kde ji v Kutné Hoře dělají opravdu dobrou. 
Bohužel další naplánovaný program na-
rušila obědová pauza ve Vlašském dvoře. 
Tam se měli účastníci zájezdu seznámit 
s historií Kutné Hory i českého mincov-
nictví a případně si vyrazit také vlastní 
grošík. V době přípravy výletu však o 45 
minutové přestávce nebyla na stránkách 
někdejší královské mincovny z dob Vác-
lava II. žádná zmínka.
Až do oběda v restauraci Na Pašince, 
která se stala vítězem letošního prvního 
souboje Pohlreichovy kulinářské show 
špičkových českých restaurací, se tedy 
tak trochu improvizovalo. Díky tomu 
došlo i na funkcionalistické stavby, které 
oproti těm středověkým zůstávají v Kutné 
Hoře v pozadí. 
S ohledem na úzkou a pro autobus značně 
dobrodružnou cestu k rozhledně Havíř-

ská bouda na Kaňku byla nakonec mimo 
původní plán zařazena i návštěva santi-
niovských staveb v Sedlci. Tedy katedrály  
Nanebevzetí Panny Marie a sv. Jana Křti-
tele a nedalekého hřbitovního kostela  
s kostnicí. 
V katedrále z počátku 18. století je nově 
zpřístupněna i část podkroví, které rovněž 
dokládá genialitu jejího tvůrce. Santinimu 
přitom bylo v té době pouhých 25 let.
Obdivovatelé architektury si návštěvu ur-
čitě užili tím spíš, že právě letos v prosinci 
uplyne od úmrtí Jana Blažeje Santiniho-
-Aichla rovných 300 let. Jeho jedinečné 
stavby ve stylu tzv. barokní gotiky však 
dodnes uvádějí v úžas.    

Katedrála Nanebevzetí Panny Marie  
a sv. Jana Křtitele budí dodnes úžas. 
Janu Blažeji Santinimu - Aichlovi při-
tom bylo v době stavby pouhých 25 let.
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Piráta a ani černé vlajky s lebkou a zkří‑
ženými hnáty se nikdo nebál. 

Díky pohádce od Knihadýlka děti poznaly 
houseňáka Pepíka a jeho proměny.

Malovaly se ale i podstatně vlídnější 
masky. Třeba zvířecí a nebo jen tetování.

Po celé odpoledne brázdila poklidné vody 
bazénu zážitková pirátská loď.

Na čarostřelce si mohl na akci zahrát úplně 
každý. Stačilo vzít luk a zamířit.

Kdo je na celém světě nejstrašidelnější? 
Ten, kdo si takto nechal namalovat obličej.

Plavbu si užívali malí i velcí námořníci 
se stejnou radostí. 

Ve tvořivé dílničce vznikala malá umě‑
lecká díla třeba i z obyčejných kamínků. 

Zelený čtyřlístek byl zkrátka symbolem 
radosti a mnoha skvělých zážitků.

DĚTSKÝ DEN SE ČTYŘLÍSTKEM
Nedalo se spočítat, kolik velkých zelených čtyřlístků "vyrostlo" v sobotu 1. července ve sportovním areálu v Podhorním Újezdu. 
Jisté bylo však to, že dětem přinesly spoustu radosti a zábavy v podobě nejrůznějších soutěží a dalších kratochvílí. Byl to první 
krok k letošním prázdninám, do nichž společně s nimi vyrazilo Studio Čtyřlístek a taky fotograf Pavel Šváb. Atmosféru akce  
se Čtyřlístkem se mu podařilo zachytit naprosto přesně. Den se vydařil, tak ať je stejně pohodové i celé léto, a nejen pro děti. 
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KDYŽ GULÁŠ, TAK Z KOTLÍKU
Pět soutěžních týmů, pět skvělých gulášů 
vařených v kotlíku na venkovním ohništi 
a téměř 80 hodnotitelů. A hlavně spousta 
legrace a zábavy pro všechny. 
Taková byla v sobotu 10. června premiéra 
tradiční soutěže o nejlepší guláš, tentokrát 
však v nové podobě. Režie se opět ujal 
místní spolek Maxinec a s výsledkem 
mohou být jeho členové určitě spokojení.  
Zatímco soutěžící týmy měly ve sportov-
ním areálu v Podhorním Újezdu postaráno 
o program téměř na celý den (ohně pod  
kotlíky začaly rozdělávat už krátce po osmé 
hodině), gurmáni se začali scházet až po 
poledni. Přišli totiž takříkajíc "k hotovému".
S plastovou miskou pak ve 14 hodin po-
stupně obcházeli všechny polní kuchy-
ně, aby gulášky zodpovědně ochutnali  
a rozhodli, který se povedl nejvíc.
Jednoznačným vítězem se stali kuchaři 
z týmu Škeblí. Nejen proto, že si na sou-
těž vyrobili i parádní zástěry, ale jejich 
guláš byl vážně skvělý. Na prkénku  
k němu navíc podávali i cibulku a slaninu. 
Navzdory polním podmínkám bylo na 
jejich stanovišti vše tak, jak by mělo být. 
Na úrovni!
Svědčilo to o tom, že sedmičlenný tým 
kuchařů pod vedením Jaroslava Tomeše, 
starosty ze sousední Ostroměře, přípravu 
na soutěž ve vaření guláše v ničem ne-
podcenil.

Ostatně potvrzují to i šéfkuchařova slova: 
„Uvařit guláš ve velkém kotlíku, pod kte-
rým musíte nejdřív rozdělat oheň, byla 
pro nás všechny opravdu výzva. Nikdo  
z nás s tím neměl žádné zkušenosti.  
Ale řekl bych, že nás při vaření vlastně 
nic nezaskočilo. Možná jen to, jak šlo 
všechno hladce a taky docela rychle," shr-
nul své kuchařské pocity Jaroslav Tomeš. 
Mnohem silnější zážitky si prý ale odnesl  
z celého dopoledne, kdy společně s ostat-
ními týmy guláš připravovali. „Byla 
to úžasná zábava. Neustále jsme se 
hecovali, kotlíky jsme si nenápadně 
navzájem okukovali. Při vaření jsme 
zažili spoustu legrace, poznali fajn lidi  

a nové kamarády. Užili jsme si to a máme 
na co vzpomínat," dodává Jaroslav Tomeš.
Trochu větší starosti měli do poslední 
chvíle organizátoři soutěže z místního 
spolku Maxinec. Bořek Novotný byl dokon-
ce přesvědčený, že do ničeho takového  
už se nikdy pouštět nebude. „Napřed to 
vy padalo, že se všichni soutěžící pro velký 
zájem na louku ani nevejdou, nakonec 
jsme ale dva dny před akcí měli přihlášené 
jen čtyři týmy. Pátý se připojil na poslední 
chvíli," popisuje krušné chvíle příprav 
Bořek. 
O konání dalšího ročníku už ale očividně 
nepochybuje. Je spokojený, že vše dobře 
dopadlo, a že se nakonec na ochutnávce 

Fota na této straně: Pavel Šváb

kotlíkových gulášů sešlo tolik lidí. Většina  
z nich na koupališti poseděla až do 
pozd ního odpoledne.
O hlavní cenu v podobě soudku Plzeň-
ského Prazdroje se vítězný tým Škeblí 
určitě rozdělil spravedlivě a spravedlivý 
byl při závěrečném zhodnocení soutěže 
i šéfkuchař Jaroslav Tomeš. Rád konsta-
toval, že všechny kotlíkové guláše byly 
naprosto super. A navíc se potvrdilo, že 
jídlo lidi spojuje. 

Takže: Kotlíkovému guláši zdar! 
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PÁLENÍ ČARODĚJNIC
Ani letos se poslední dubnový den ne-
obešel bez tradičního čarodějnického 
ohně ve skále a sousedského posezení 
"u myslivců".  Ti se jako obvykle postarali  
o organizaci večera a taky o skvělé 
občerstvení. Záda jim navíc kryli i míst-
ní hasiči. Dohlédli na to, aby oheň 
nezpůsobil žádné škody.
Členové mysliveckého sdružení Podhorák 
vsadili opět na to, že základem každého 
posezení je dobré jídlo a pití. Ostatně už 
dlouho předem odpovídali na otázky, 
jestli bude na Čarodějnicích maso na rožni 
a třeba i guláš. 
Na obojí tedy došlo a těžko říct, co chut-
nalo víc. Na naložení vepřových kýt si dal 
hospodář Václav Luštický opět záležet  
a dohlédl i na to, aby bylo maso správně 
propečené a mělo křupavou kůrku. 
A guláš myslivci připravili z kance, který 
jim přišel do rány jen pár dnů před akcí. 
Každému, kdo ochutnal, bylo jasné,  
že myslivci mají přípravu zvěřiny doslova 
v malíku. Guláš byl správně vyladěný  
a maso se přímo rozpadalo. Nebylo 
divu, že došel jako první, i když bylo při-
praveno celkem 40 poctivých porcí.
Jen byla škoda, že se gurmáni o zapále-
ní ohně dozvěděli až na poslední chvíli. 
Původně měl totiž vzplanout až po sou-
mraku. Protože však na akci přišla spo-
lečně s rodiči spousta malých dětí, hasiči 
po dohodě se starostou pod obecní čaro-
dějnicí zatopili dřív. Prý proto, aby si i děti 
akci náležitě užily. 
Těm však energie nechyběla ani dlouho 
po západu slunce a Filipojakubskou noc 
přivítaly po svém - nejrůznějšími hrami, 
které měly za tmy, a navíc v lese, zvláštní 
kouzlo.
Byl to příjemný večer, během kterého 
nikdo nesledoval hodinky. Že se posezení 
protáhne třeba i do ranních hodin se ostat-
ně dalo předpokládat.
Že je však tato noc magická už odpradávna 
tušil možná jen málokdo. 
Již od pohanských dob se traduje, že síla 
zlé moci je právě v noci ze 30. dubna na 
1. května mnohanásobně větší než kdy-
koliv jindy. Proto se v tomto čase na kop-
cích scházejí čarodějnice s ďáblem, aby se 
při společném reji domlouvali, jak budou 
škodit lidem. 

Ohně se ten večer na vyvýšených místech 
pálí z toho důvodu, že se jich čarodějnice 
bojí a utíkají před nimi. Na žádnou 
smlouvu s peklem tak nedojde.
Na straně druhé se prý v tento večer plní  
i ta nejtajnější přání. Tedy pokud jsou neso-
becká a upřímná.
Zda se tak stalo, je jen těžko odhadnout. 
Jisté však je, že se právě díky čaroděj-
nickému ohni jedno velké přání vyplnilo 
našemu starostovi i mnoha dalším, kterým 
záleží na vzhledu obce a jejího okolí. 
Ve skále je, a snad i nadále bude, konečně 
čisto! 
Shořel veškerý nepořádek, který sem bo-
hužel někteří lidé po dlouhá léta naváželi, 
byť nešlo o skládku.
Než mohlo být  neslavné "dědictví minu-
losti" zapáleno, bylo jej však třeba samo-
zřejmě důsledně vytřídit. 
Doufejme, že příští rok už o čarodějnické 
noci vzplane vatra, v jejíchž uhlících si pak 
budou moci všichni opéct třeba i tradiční 
buřtíky.  
A dost možná pálení čarodějnic společně 
pojmeme i v duchu tradic našich předků. 
Mohl by to být zase trochu jiný a o to za-
jímavější zážitek. Tím spíš, že to bylo taky 
jedno z přání letošní Filipojakubské noci.

Titulní a černobílé foto: Pavel Šváb

Foto: Eliška Zaňková
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DĚVČATA BRALA BRONZ
Stejně jako každý rok, vyvrcholily 
soutěže národní házené Pohárem  
a Mistrovstvím České republiky.
Děvčata odjela na Pohár ČR, který se konal  
9. - 11. 6. 2023,  do Přeštic. Po slavnostním 
zahájení v pátek ráno nastoupila na úvod 
proti papírově slabšímu soupeři z Raspena-
vy. Pohodové utkání zvládla s přehledem. 
Druhé utkání toho dne již tak snadné 
nebylo, čekal nás silný soupeř ze Svi-
nova, posílený o hráčky ze Studénky. 
Byl to nakonec velmi pěkný zápas, vůbec 
ne jednoznačný, manko z 1. pločasu 
jsme bohužel nestihli dotáhnout.
K dalšímu těžkému a vyhecovanému 
utkání jsme nastoupili proti domácímu 
celku. Zápas byl vyrovnaný od začátku 
do konce a proto si body zaslouženě 
rozdělila obě družstva.
V sobotu jsme nesměli zaváhat se soupe-
řem z Brna a dojít si pro 2 body, abychom 
mohli pomýšlet na pěkné umístění. Od 
začátku do konce jsme v zápase domi-
novali a dovedli ho tak ke kýženému 
vítězství.
Nejtěžší soupeř a aspirant na zlato v tur-
naji byly dívky z Nezvěstic. Do utkání  s nimi 
jsme vsotupili famózně, když jsme ve 12. 
minutě 1. půle vedli 6:3. Po oddechovém 
čase se nám ale začala lepit smůla na 
paty a soupeřky nás šňůrou pěti  branek 
dotáhly. Náskok si pak pohlídaly, před 
větším debaklem nás zachránila skvělá 
obrana s brankářkou.

Poslední sobotní utkání, i když ne naše, 
bylo neméně důležité. Matematika byla 
jasná, jakýkoliv bodový zisk domácích 
Přeštic by pro nás znamenal nepopulární 
4. místo. Spřátelená děvčata ze Svinova 
však nic takového nepřipustila a dala 
nám velkou naději na bronz.
Boj o bronz jsme měli v neděli tedy ve 
vlastních rukách, děvčata sebrala zbýva-
jící síly a zakousla se do Spojů úžasným 
způsobem. I díky tomu si mohla zahrát 

všechna, včetně náhradnic a dojít si pro 
vítězství znamenající stupně vítězů.
P. Újezd – J. Raspenava 17:7 (10:4)
S. Svinov – P. Újezd 20:17 (11:6)
P. Újezd – TJ Přeštice 11:11 (7:6)
Draken Brno – P. Újezd  6:14 (4:7) 
P. Újezd –  TJ S. Nezvěstice 10:15 (7:8) 
Spoje Praha – P. Újezd  3:19 (1:11)

BOJOVNÍCI DOROSTENCI 
Naši hoši odjeli na Mistrovství ČR také 
do Přeštic a to o týden později.
První utkán sehráli proti soupeři z Jihlavy. 
Bylo velmi vyrovnané, oba celky se stří-
daly ve vedení až do konce poločasu 8:8. 
V druhé půli přitvrdila jihlavská obrana 
až k hrubému zákroku na červenou kartu. 
Tuto výhodu jsme bohužel nedokázali 
zužitkovat. Po oslabení šla potom Jihlava 
do vedení, které udržela až do konce.
2. utkání jsme hráli v pátek proti favoritovi  
turnaje, domácímu celku z Přeštic. Od 
začátku byl znatelný velký výškový a váho-
vý rozdíl, těžko se nám prosazovalo proti 
nejlepší obraně. Poločas skončil 4:9. Ke vší 
naší smůle jsme v této chvíli přišli o jedno-

ho ze stěžejních útočníků Adama Kloutvo-
ra, pro kterého vinou zranění turnaj skončil. 
Ve druhé polovině se začal prosazovat 
kanonýr Vl. Bílek, který jako jediný dokázal 
se soupeřem udržet krok. Bohužel to 
nestačilo a Přeštičtí zaslouženě vyhráli.
Sobotní zápas proti Staré Vsi jsme museli 
dohrávat pouze se třemi útočníky a jed-
ním obráncem v útoku. Příliš se nedaři-
lo ani obraně s brankářem. Soupeři nás 
trestali při každém zaváhání a utekli nám 
o 5 branek. Ve druhém dějství si potom 
zahráli i všichni ze střídačky, abychom 
trochu šetřili síly, soupeř ale stále navy-
šoval náskok.
Jediným soupeřem, se kterým jsme mohli 
v oslabené sestavě jakž takž obstát, byl ce-
lek z Chomutova. I když jsme drželi v první 
půlce celkem vyrovnané skóre, opak byl 
ale pravdou. Nedařilo se nám v žádném 
směru, stačil jeden hbitý útočník z Chomu-
tova, který nám naházel 22 branek.  Vyhrál 
zaslouženě lepší tým. 
K poslednímu zápasu jsme nastupovali 
proti vicemistrovi z Řevnic. Utkání se neslo 
v pohodovém duchu, i tak nechtěl nikdo 
utkání odfláknout a jednoznačně prohrát. 
Nejdříve jsme zaostávali v útočném sna-
žení, obrana s brankářem naopak držela. 
2. poločas jsme pak chtěli vyhrát a snížit 
náskok, což se nám nakonec podařilo. Nut-
no podotknout, že soupeř poslal na hřiště 
také náhradníky. Když se nám podařilo sní-
žit stav až na 19:18, museli povolat zahajo-
vací sestavu v čele s nejlepším útočníkem 
turnaje, aby utkání dotáhli do vítězného 
konce.
SK A. Jihlava – P. Újezd 21:19 (8:8)
P. Újezd – TJ Přeštice 17:25 (4:9)
TJ St. Ves n. O. – P. Újezd  23:17 (13:8) 
P. Újezd – KNH Chomutov 23:30 (11:13)
NH Řevnice – P. Újezd 23:21 (14:7)

Pohár ČR  starší  žačky Přeštice   9. - 11. 6. 2023

09.06.2023 1. TJ Podhorní Újezd - TJ Jiskra Raspenava 17 : 7 10 : 4
Pátek 2. TJ Přeštice - KNH Spoje Praha 10 : 4 5 : 2

3. Draken Brno - TJ S. Nezvěstice 5 : 20 1 : 9
4. Sokol Svinov - TJ Podhorní Újezd 20 : 17 11 : 6
5. KNH Spoje Praha - TJ Jiskra Raspenava 17 : 15 11 : 9
6. TJ Přeštice Draken Brno 16 : 8 7 : 2
7. TJ S. Nezvěstice Sokol Svinov 19 : 8 11 : 4
8. TJ Podhorní Újezd TJ Přeštice 11 : 11 7 : 6
9. TJ Jiskra Raspenava Draken Brno 10 : 6 9 : 2

10.06.2023 10. KNH Spoje Praha - TJ S. Nezvěstice 4 : 19 0 : 10
Sobota 11. TJ Jiskra Raspenava - Sokol Svinov 9 : 13 3 : 6

12. TJ S. Nezvěstice - TJ Přeštice 5 : 4 3 : 2
13. Draken Brno - TJ Podhorní Újezd 6 : 14 4 : 7
14. Sokol Svinov - KNH Spoje Praha 17 : 9 9 : 3
15. TJ Jiskra Raspenava - TJ Přeštice 11 : 13 6 : 7
16. TJ Podhorní Újezd - TJ S. Nezvěstice 10 : 15 7 : 8
17. Draken Brno - KNH Spoje Praha 12 : 4 5 : 3
18. TJ Přeštice - Sokol Svinov 10 : 14 6 : 6

11.06.2023 19. TJ S. Nezvěstice - TJ Jiskra Raspenava 18 : 12 11 : 5
Neděle 20. KNH Spoje Praha - TJ Podhorní Újezd 3 : 19 1 : 11

21. Sokol Svinov - Draken Brno 9 : 7 6 : 3

Tabulka Skore Body

1. TJ S. Nezvěstice 6     6   0   0 96 : 63 12
2. Sokol Svinov 6     5   0   1 81 : 71 10
3. TJ S. Podhorní Újezd 6     3   1   2 88 : 62 7
4. TJ Přeštice 6     3   1   2 64 : 53 7
5. Draken Brno 6     1   0   5 44 : 73 2
6. TJ Jiskra Raspenava 6     1   0   5 64 : 84 2
7. KNH Spoje Praha 6     1   0   5 41 : 92 2

utkání výsledek poločas

Pohár ČR  starší  žačky Přeštice   9. - 11. 6. 2023

09.06.2023 1. TJ Podhorní Újezd - TJ Jiskra Raspenava 17 : 7 10 : 4
Pátek 2. TJ Přeštice - KNH Spoje Praha 10 : 4 5 : 2

3. Draken Brno - TJ S. Nezvěstice 5 : 20 1 : 9
4. Sokol Svinov - TJ Podhorní Újezd 20 : 17 11 : 6
5. KNH Spoje Praha - TJ Jiskra Raspenava 17 : 15 11 : 9
6. TJ Přeštice Draken Brno 16 : 8 7 : 2
7. TJ S. Nezvěstice Sokol Svinov 19 : 8 11 : 4
8. TJ Podhorní Újezd TJ Přeštice 11 : 11 7 : 6
9. TJ Jiskra Raspenava Draken Brno 10 : 6 9 : 2

10.06.2023 10. KNH Spoje Praha - TJ S. Nezvěstice 4 : 19 0 : 10
Sobota 11. TJ Jiskra Raspenava - Sokol Svinov 9 : 13 3 : 6

12. TJ S. Nezvěstice - TJ Přeštice 5 : 4 3 : 2
13. Draken Brno - TJ Podhorní Újezd 6 : 14 4 : 7
14. Sokol Svinov - KNH Spoje Praha 17 : 9 9 : 3
15. TJ Jiskra Raspenava - TJ Přeštice 11 : 13 6 : 7
16. TJ Podhorní Újezd - TJ S. Nezvěstice 10 : 15 7 : 8
17. Draken Brno - KNH Spoje Praha 12 : 4 5 : 3
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Neděle 20. KNH Spoje Praha - TJ Podhorní Újezd 3 : 19 1 : 11
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4. TJ Přeštice 6     3   1   2 64 : 53 7
5. Draken Brno 6     1   0   5 44 : 73 2
6. TJ Jiskra Raspenava 6     1   0   5 64 : 84 2
7. KNH Spoje Praha 6     1   0   5 41 : 92 2

utkání výsledek poločas

Pohár ČR  starší  žačky Přeštice   9. - 11. 6. 2023
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MLADŠÍ ŽÁCI VICEMISTŘI
Skvělého úspěchu dosáhli také naši 
mladší žáci, hostující za spřízněný 
klub Opatovice nad Labem, kteří 
obsadili na MČR v Čakovicích druhé  
místo. Získali tak stříbrné medaile ve 
své kategorii.

Více informací naleznete na 
www.sokol.podhorniujezd.cz

Na podzim vás zde opět rádi 
přivítáme na některém domácím 

utkání, od nové sezóny také 2. LIGY

Nejúspěšnější hráčkou našeho družstva 
se stala Zuzana Henychová, která zís‑
kala bronz na PČR se staršími žákyněmi  
v Přešticích a o týden později stříbro na 
MČR s mladšími žáky v Čakovicích.

Oceněni byli také Tomáš Chudoba jako 
nejužitečnější hráč týmu a Míša Bajer, 
který suverénně vyhrál trofej nejlepšího 
střelce i útočníka a významně se tak za‑
sloužil o tento úspěch.

HRAJEME TO NA POHODU  
V posledních měsících se házenkáři 
činili nejen na hřišti, ale i na mnoha 
obecních akcích. Postarali se i o novou 
podobu svého domácího působiště.
Původní hřiště, kde trénují, si určitě většina 
z vás pamatuje. Povrch nic moc a zázemí 
téměř žádné. 
Během několika posledních let se však 
situace podstatně změnila. Máme hřiště, 
kam se nemusíme stydět pozvat soupeře 
i jiné než sportovní návštěvy.
Začínalo se kompletní opravou, či spíše 
přestavbou stánku a pak renovací kabin 
a sociálního zázemí. U hřiště také vznikl  
taras, díky němuž se rozšířila plocha  
s místy k sezení. 
Letos na jaře došlo i na plánovanou vý-
měnu oken ve všech budovách. Jen jaro 
nám při té příležitosti připravilo pěknou 
škodolibost. Právě s ohledem na počasí 
jsme brigádu naplánovali na polovinu 
března. Dlouhodobá předpověď slibo-
vala ideální podmínky. Místo toho jsme 
pořádně vymrzli. Zima ukázala, že to 
nevzdává, napadl sníh a fičel ledový vítr. 
Demontovalo se v pravé zimní sněhové 
vánici. 
Na další plány ohledně úpravy areálu pak 
došlo až v červnu po sezóně. "Zaslouži-
lou" udírnu z 80. let minulého století na-
hradila nová s multifunkčním ohništěm. 
Dá se v ní nejen udit, ale také rožnit a gri-
lovat. Jen jsme ji ještě nestačili vyzkoušet. 

Až doděláme všechny drobnosti, které 
ještě  chybí,  vznikne hezké, čisté, upravené  
místo vhodné nejen pro házenkáře.
A protože je v novém zázemí házenkářů 
ve Vojicích k dispozici také výčep, místo 
bychom chtěli využívat nejen pro vlastní 
potřeby, ale budeme rádi, když najde  
i další využití. 
Třeba narozeninové či jiné rodinné oslavy 
by tady mohly být vydařené. Dost možná 
by zázemí mohlo sloužit i v rámci obec-
ních akcí. 
Budeme rádi, když sem najdou cestu i ti, 
kteří házené příliš nefandí.
Šárka a František Kloutvorovi

Mistrovství ČR -dorostenci Přeštice  16. - 18.6. 2023

16.06.2023 1. NH Řevnice - KNH Chomutov 33 : 27 18 : 13 Hejl Z., Rauch P.

Pátek 2. TJ Přeštice - TJ Stará Ves n. O. 24 : 18 10 : 8 Gorpiel L., Leugner M.

3. SK Autonot Jihlava - TJ S.Podhorní Újezd 21 : 19 8 : 8 Rauch P., Leugner M.

4. KNH Chomutov TJ Stará Ves n. O. 18 : 25 11 : 12 Gorpiel L., Leugner M.

5. SK Autonot Jihlava NH Řevnice 18 : 19 11 : 13 Hejl Z., Leugner M.

6. TJ S.Podhorní Újezd - TJ Přeštice 17 : 25 4 : 9 Gorpiel L., Hejl Z.

17.06.2023 7. KNH Chomutov - SK Autonot Jihlava 18 : 23 8 : 11 Gorpiel L., Leugner M.

Sobota 8. TJ Stará Ves n. O. - TJ S.Podhorní Újezd 23 : 17 13 : 8 Gorpiel L., Leugner M.

9. NH Řevnice - TJ Přeštice 19 : 24 12 : 13 Hejl Z., Rauch P.

10. TJ S.Podhorní Újezd - KNH Chomutov 23 : 30 11 : 13 Hejl Z., Rauch P.

11. SK Autonot Jihlava - TJ Přeštice 11 : 14 8 : 7 Hejl Z., Rauch P.

12. TJ Stará Ves n. O. - NH Řevnice 18 : 21 10 : 11 Gorpiel L., Leugner M.

18.06.2023 13. TJ Přeštice - KNH Chomutov 28 : 16 14 : 6 Gorpiel L., Leugner M.

Neděle 14. NH Řevnice - TJ S.Podhorní Újezd 23 : 21 14 : 7 Rauch P., Gorpiel L.

15. TJ Stará ves n. O. - SK Autonot Jihlava 23 : 23 11 : 10 Hejl Z., Rauch P.

Tabulka Skore Body

1. TJ Přeštice 5     5   0   0 115 : 81 10
2. NH Řevnice 5     4   0   1 115 : 108 8
3. TJ Stará Ves  n. O. 5     2   1   2 107 : 103 5
4. SK Autonot Jihlava 5     2   1   2 96 : 93 5
5. KNH Chomutov 5     1   0   4 109 : 132 2
6. TJ S. Podhorní Újezd 5     0   0   5 97 : 122 0

výsledek poločasutkání
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Udírna je dílem Štefana Železného
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SLATINSKÝ PLAMÍNEK
V neděli 23. dubna se mladí hasiči zú-
častnili soutěže "O Slatinský plamínek".
Byla to soutěž jednotlivců v běhu na 60 
metrů překážek a naše hasiče v ní repre-
zentovalo celkem 7 dětí různého věku. 
Ema Študentová (12 let), Anežka Barto-
šová (11 let), Vojtěch Laňar (9 let), Anežka 
Bartošková (8 let), Nela Študentová (7 let), 
Viktorka Pšeničková (7 let) a Soňa Fran-
cová (6 let). 
Na závod měla původně jet i Sabina Ha-
náková, ale bohužel den před tím one-
mocněla. Že přišla o soutěž, na kterou 
se i s ostatními dlouho připravovala, prý 
doma oplakala.

HASIČŮM ZDAR!
Víc než rušné měsíce mají za sebou 
členové místního SDH. S jarem se totiž 
naplno rozběhly nejen tradiční hasič-
ské soutěže, ale také celá řada akcí, 
s nimiž jsou dobrovolní hasiči v naší 
obci spojeni již tradičně.
V sobotu 1. dubna se například pod je-
jich "velením" asi dvacítka dobrovolníků 
vydala bojovat nejen s nepořádkem, ale 
i s nepřízní počasí. Pravidelný jarní úklid 
obce v rámci celostátní akce Ukliďme 
Česko totiž nevzdali, třebaže se od rána 
oblohou honily černé mraky.  
Hasiči měli radost, že v holínkách a pláštěn-
kách přišli nejen dospělí, ale také řada dětí, 
a že měli všichni chuť do práce a dobrou 
náladu. Díky tomu bylo nakonec ve Voji-
cích a v Podhorním Újezdu během dopo-
ledne sesbíráno 15 velkých pytlů odpadků.  
Většinou šlo o tradiční nepořádek, tedy 
o krabičky od cigaret, skleněné i plastové 
lahve a plechovky od piva či o různé obaly 
a kelímky. Ke kuriozitám pak patřily kusy 
nejrůznějšího oblečení. 
Bylo zřejmé, že o odhozené rukavice, če-
pice či bundu a plavky asi nikdo nestál. 
Jen bylo s podivem, že skončily právě  
v příkopech kolem cest.
Záhadou je i původ "božkovských hnízd". 
Prázdných lahví od vodky této značky 
totiž dobrovolníci našli v příkopu podél 
krátkého úseku silnice naproti auto-
bazaru téměř třicet.
Děti si nakonec za odměnu odpoledne 
užily i opékání buřtíků, i když je od nádrže 
ve Vojicích několikrát vyhnal prudký déšť. 
Braly to ale jako další aprílové dobrodruž-
ství a důležité bylo, že se mohly usušit  
a ohřát u kamen v hasičské zbrojnici.
A co by právě děti vzkázaly těm, kteří od-
hazují odpadky, kamkoliv je to napadne? 
Že by zasloužili pořádný výprask a měli 
celou vesnici povinně uklízet celý rok.

Děti absolvovaly tento typ soutěže poprvé, 
jsou zvyklé spíš na týmové hasičské disci-
plíny. Tady byl každý sám za sebe. 
Na medailové příčky sice nikdo z našich 
mladých hasičů nedosáhl, v silné kon-
kurenci si však vedli velmi obstojně. Tím 
spíš, že hasičský sport provozují pouze 
dva roky, některé děti dokonce jen jeden.
Nejlépe se umístila Anežka Bartošová, 
která byla 8. v kategorii mladších dívek, 
kde soutěžilo celkem 24 závodnic.
Všechny děti získaly díky účasti v této 
soutěži cenné zkušenosti. Budou je moci 
využít hned letos v září ve Valdicích, kde 
se koná další soutěž tohoto typu.Ke kuriózním nálezům patřily třeba plavky. 

Podobných "božkovských hnízd" bylo  
u autobazaru hned několik.

OKRSKOVÁ SOUTĚŽ
V sobotu 6. května se v Sobčicích 
konala okrsková soutěž v požárním 
sportu, kterou si nenechali ujít ani 
naši hasiči, a to v kategoriích Muži, 
Ženy a Mladší děti.
Závodilo se ve dvou disciplínách - v po-
žárním útoku a štafetě na 4 x 60 metrů 
překážek. Dopoledne patřilo dospělým,  
odpoledne tradičně dětským kategoriím. 
Celý závod už od rána provázela spousta 
komplikací v podobě rozmáčeného povr-
chu po vydatných deštích, ostatně černá 
mračna se po obloze honila i po celý čas 
soutěže. Řada družstev měla navíc pro-
blémy i s technikou.
Pro Muže z SDH Vojice odstartovala soutěž 
slibně, po štafetě byli druzí, jejich šance na 
medaili však zmařily tři rozpojené kon-
covky hadic při požárním útoku. V kon-
kurenci 11 týmů skončili na 5. místě.
Ženy si ze Sobčic odvezly dokonce vítěz-
ství, když pokořily zbývající tři týmy. 
Postoupily tak do Okresního kola, které se 
uskutečnilo 4. června v Nové Pace.
Odpoledne již patřilo dětem, které soutě-
žily ve stejných disciplínách jako dospělí. 
Ve štafetě naši mladí hasiči naprosto exce-
lovali a nenašli přemožitele. Štěstí je však 
zradilo ve druhé soutěžní disciplíně. Přímo 
osudnou se jim stala závada na spoji hlav-
ní hadice s mašinou. Koncovky se do sebe 
"zakously" tak nešťastně, že se je nepoda-
řilo uvolnit a spoj opravit. Děti bohužel 
tuto disciplínu nedokončily. 
Zklamání bylo natolik veliké, že se mnozí 
malí závodníci neubránili slzám. O to větší 
však byla radost, když po závěrečném 
součtu bodů vyšlo najevo, že díky vý-
sledkům ze štafety a nezdarům ostatních 
družstev skončili na krásném 2. místě.
Že měli hasiči, a to nejen ti vojičtí, v Sob-
čicích doslova smolný den, potvrdili nako-
nec i rozhodčí. Tolik závad a nešťastných 
náhod prý už na závodech dlouho nezažili.
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Celý velkoobjemový kontejner se podařilo místním hasičům naplnit železným šrotem 
13. května po té, co postupně projeli celou obcí. Prostředky získané prodejem šrotu 
využijí na vylepšení svého sportovního vybavení, zejména na nákup sportovních 
pomůcek pro děti. Členové SDH Vojice i touto cestou děkují všem občanům Podhor‑ 
ního Újezdu a Vojic za podporu. Současně věří, že radost mají i všichni, kteří se 
tímto způsobem poměrně snadno zbavili věcí, které jim doma spíš překážely. 

OKRESNÍ KOLO HRY PLAMEN
Ve dnech 26. až 28. května se děti z SDH 
Vojice zúčastnily okresního kola hry 
Plamen ve Vrchovině. 
Náš tým v kategorii Mladší děti tvořilo 
10 závodníků a jejich úkolem bylo zvlád-
nout celkem pět závodních disciplín 
(štafetu překážek na 4 x 60 metrů, štafetu 
CTIF - tedy štafetu dle přísných meziná-
rodních pravidel, do níž se musí zapojit 
minimálně 9 závodníků, štafetu požár-
ních dvojic, požární útok CTIF a požární 
útok).
Víkendové závody jsou sice z pohledu 
programu velmi náročné, ale pro naše 
malé hasiče jsou o to atraktivnější, že při 
nich letos podobně jako loni nocovali  
v indiánském teepee. Jsou na to samo-
zřejmě patřičně hrdí, je to prostě zážitek, 
na který se nezapomíná.
S ohledem na teploty, které se v noci 
pohybovaly jen pár stupňů nad nulou, 
byl nocleh ještě o něco dobrodružnější, 
ale díky zimnímu vybavení vše ve zdraví 
zvládli. Zahřála je i sobotní diskotéka.
Soutěže se účastní nejlepší hasičské týmy 
z celého okresu Jičín. Letos se v kategorii 
Mladších utkalo celkem 8 družstev a naše 
děti skončily na krásném 4. místě. Medai-

lové příčky přitom obsadily týmy z Holo-
vous (1. místo), Lužan (2. místo) a z Vrcho-
viny (3. místo), které v závodu již řadu let 
nemají konkurenci. Vrchovině jsme přitom 
letos doslova dýchali na záda. 
Rádi bychom tedy i touto cestou podě-
kovali všem, kteří se podíleli na trénování 
dětí, rodičům za jejich důvěru a přede-
vším dětem za jejich perfektní reprezen-
taci SDH Vojice.

OKRESNÍ KOLO POŽÁRNÍHO SPORTU
V neděli 4. června proběhlo v Nové 
Pace Okresní kolo soutěže v požárním 
sportu. SDH Vojice zde zastupovaly 
především ženy, které postoupily 
díky 1. místu v Okrskové soutěži.
Podobně jako na všech 11 týmů je čekaly 
tři soutěžní disciplíny (požární útok, štafeta 
4 x 100 metrů překážek a překážkový běh 
na 100 metrů).
Po součtu bodů z jednotlivých disciplín 
skončily naše ženy na 6. místě, což je skvělý 
výsledek. Pro většinu děvčat je totiž po-
žární sport koníček a vedle něj zvládají  
i zaměstnání a péči o děti a rodinu. Navíc se 
mu věnují teprve druhým rokem, zatímco 
ostatní družstva tvořily hasičky, které tento 
sport provozují od dětského věku.

Tím víc je na místě poděkování za to, jak 
vše zvládají. A dík patří i mužům. Nejen 
z řad hasičského sboru, ale všem, kteří 
pomáhali s přesunem potřebné techniky 
během jednotlivých tréninků.
Okresního kola v požárním sportu v ka-
tegorii Veteráni se zúčastnili i dva místní 
hasiči. Jakkoliv to zní zvláštně, jako Vete-
ráni soutěží muži nad 35 let, což se týká 
velitele SDH Vojice Marka Šorma a stroj-
níka Jaroslava Smutného.
Právě oni na závodech doplnili družstvo 
složené z výběru mužů z našeho okrsku, 
které odjelo do Nové Paky  reprezentovat 
pod vedením starosty okrsku Romana 
Balihara z SDH Holovousy. 
Soutěže se zúčastnily pouze dva týmy, 
ten s našimi zástupci skončil jako druhý.

Marek Šorm , velitel SDH

Více informací o SDH Vojice a také foto-
grafie z hasičských akcí i závodů najdete 
na https://sdh.podhorniujezd.cz/ 
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OBECNÍ ZPRAVODAJ

NEŽ NAPOSLEDY ZAZVONILO
V červnu jsme ukončili náš celoroční 
projekt Cestujeme po České republice. 
Žáci se díky němu formou různých ak-
tivit seznámili se všemi kraji naší vlasti  
a získali řadu nových vědomostí i prak-
tických zkušeností. Právem můžeme říct, 
že návštěva každého z krajů byla vždy 
zajímavá a poutavá. Nezáleželo na tom, 
zda jsme se na dané místo přenesli pouze 
virtuálně, nebo jsme tam vycestovali.  
Projekt tak kromě jiného přinesl dětem 
i řadu nevšedních námětů, kam zajet  
o prázdninách s rodiči na výlet či exkurzi.

Velmi se líbilo hned první putování, kdy 
jsme navštívili Liberecký kraj, konkrétně 
Muzeum výroby hraček v Jiřetíně pod 
Bukovou. Děti zde asi nejvíc nadchlo tvo-
ření v kreativní dílně, která následovala 
bezprostředně po téměř hodinové pro-
hlídce továrny. Mimochodem, dřevěné 
hračky se v Jiřetíně pod Bukovou vyrábějí 
již více než 100 let. Všichni žáci si z tohoto 
výletu přivezli domů velmi cenné suve-
nýry - vlastnoručně vyrobené hračky,  
za které jistě sklidili nejednu pochvalu. 

Neméně pozornosti jsme věnovali Zlín-
skému kraji. Virtuálně jsme se přenesli 
do Uherského Brodu, kde sídlí vyhlá-
šená Čokoládovna Janek. Děti si po 
splnění řady tematických úkolů mohly 
pochutnat na stylově servírované čoko-
ládě v podobě fondue s různými druhy 
ovoce. Líbilo se jim to natolik, že si přály, 
aby mohly podobnou ochutnávku ab-
solvovat znovu. A vyplnilo se! Když jsme 

v rámci doprovodného programu Ovoce 
do škol obdrželi velký ochutnávkový 
koš s různými druhy ovoce, neváhali 
jsme a v kotlíku jsme roztavili hned ně-
kolik druhů čokolád. S kousky nakráje-
ného ovoce chutnala čokoláda skvěle  
a zdravému mlsání podlehl úplně každý. 

CESTOVALI JSME PO ČESKÉ REPUBLICE

Téma našeho celoročního projektu se po-
dařilo zakomponovat i do školní besídky, 
která se tentokrát konala v obecním hos-
tinci ve Vojicích. V rámci  programu jsme 
totiž také zmapovali mnohá místa České 
republiky, když jsme besídku pojali jako 
návštěvu karlovarského filmového festi-
valu. Programem proto neprovázel nikdo  
jiný, než Jiří Bartoška, v nějž se díky zdaři-
lému  převleku proměnila Anežka Bar-
tošová. Na pódium postupně zvala různé 
umělce. Nejprve to byli nejmladší žáci, kteří 
zazpívali lidové písně přímo odkazující 
na krásná česká a moravská města. Sálem 
tak zněly lidovky jako Okolo Hradce, 
Beskyde, Beskyde, Na tom pražským mostě 
či Boleslav, Boleslav. Následně mohli diváci 
zhlédnout nevšední provedení pohádek 
O perníkové chaloupce a O Rumcajsovi. 
Došlo i na tanec a je třeba říct, že typické 
lidové tance jižní Moravy zvládly děti 
naprosto suverénně. Závěr patřil známým 
písním z filmového muzikálu Noc na Karl-
štejně, jehož ztvárnění se skvěle zhostili 
starší žáci. Ve finále si pak všichni účinkující 
spolu s diváky společně zazpívali známý hit 
Vzhůru k výškám. "Filmové odpoledne" 
si užili opravdu všichni a závěrečný dlouhý 
potlesk si děti právem zasloužily.

Samotným vyvrcholením letošního pro-
jektu byla zastávka ve Středočeském 
kraji, kde jsme navštívili Centrum řemesel 
a bylinnou zahradu Botanicus v obci 
Ostrá u Lysé nad Labem. Nadšení ne-
skrýval nikdo z návštěvníků. Atmosféra 
a dobové kulisy pro jednotlivá řemesla 
nás přenesly o stovky let zpět. Mohli 
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MÁME ZA SEBOU DALŠÍ ŠKOLNÍ ROK

PODHORNÍ ÚJEZD A VOJICE

V úterý 30. května se v Městské knihovně  
v Hořicích uskutečnil druhý ročník recitační 
soutěže malotřídních škol našeho regionu 
Když se řekne básnička. Také letos se potvr-
dilo, že naši žáci mají k poezii blízko a patří 
k velmi dobrým recitátorům. Max Hajíček 
obsadil první místo v kategorii žáků 1. - 3. 

ročníku a Anežka Bartošová získala krásné  
druhé místo v kategorii 4. - 5 ročník. 
Gratulujeme!

Ve čtvrtek 1. června jsme zavítali do 
Dobré Vody na setkání malotřídních 
škol. Potkali jsme se zde s dětmi z Cho-
dovic, Jeřic a Milovic. Tématem letoš-
ních her byla bezpečnost, čemuž odpo-
vídal i samotný program. Děti nejprve 
zachraňovaly medvídka před zákeřným 
požárem, následně poznávaly dopravní 
značky, plazily se pod sutinami, balily  
evakuační zavazadlo, zachraňovaly to-
noucí a podobně. To vše zábavně, poučně 
a hlavně bezpečně. Už teď se těšíme  
na další setkání, které se v příštím roce 
uskuteční v Jeřicích.

Při ohlédnutí za školním rokem nelze 
opomenout ani společné akce s dětmi 
z mateřské školy. Jako již tradičně jsme 
jich podnikli hned několik. Ať už to byl 
podzimní sportovní den na zahradě  
u školky, nebo zimní olympiáda. Společně 
jsme jezdili také do Plavecké školy v Ho-
řicích a samozřejmě nesměl chybět ani 
tradiční maškarní bál. Společně zkrátka 
sportujeme, bavíme se a kamarádíme 
spolu. A tak to má být.
Všem dětem i jejich rodičům přejeme 
krásné léto a ve školních lavicích se 
těšíme na viděnou 4. září 2023.

Mgr. Jitka Jenčovská
ředitelka ZŠ a MŠ

jsme si vyzkoušet například lukostřelbu, 
rýžování zlata, knihtisk, ražbu mincí, 
výrobu loutek, zdobení perníčků, dráto-
vání, práci s keramickou hlínou, výrobu 
ručního papíru, mýdel nebo koženého 
měšce. Po tom, co jsme si vyzkoušeli 
všechna řemesla, následovala relaxace 
v místních rozlehlých zahradách s roz-
ličnými druhy bylin a okrasných květin, 
se kterými jsme se mohli blíže seznámit.
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NEJEN LESEM S BUZOLOU
Jeden ze sedmi závodů Podkrkonošské 
ligy žáků (PLŽ), tedy orientačního běhu 
pro děti ve věku od 8 do 14 let, zavítá 
letos v září i do naší vesnice. 
Pořadatelé ze Sportcentra Jičín předpo-
kládají účast kolem 150 dětí ze všech 
podkrkonošských klubů. Většina z nich 
přitom absolvovala i předcházející běhy 
v Hořicích, ve Vrchlabí a v Jilemnici.
Mladí orientační běžci budou soutěžit  
v kategoriích DH10, 12 a 14 s tím, že urču-
jící bude věk dosažený v tomto roce, a roz-
děleni budou na chlapce a dívky. Přidat se 
však může v podstatě kdokoliv, organizá-
toři totiž počítají i s kategorií pro příchozí. 
Místní zájemci se dokonce mohou běhu 
zúčastnit bez platby startovného. Pořa-
datelé jim zapůjčí čip i mapu. Buzolu však 
musí mít každý běžec vlastní.

Na Mlázovickém chlumu na závodníky 
čekají tratě dlouhé od dvou do čtyř kilome-
trů. Shromaždiště i start bude na přírodním 
sportovišti nad sokolovnou v Podhorním 
Újezdu.  Startuje se v 16:30.
Vzhledem k tomu, že se mapy budou 
tisknout těsně před závodem, je nutné 
předat přihlášky nejpozději do 15. září 
buď osobně Tomáši Bílkovi (Vojice č. 17,  
tel.: 604 446 829) nebo je zaslat 
na e-mail tomas.bilas@seznam.cz  
Příznivci orientační běhu tvrdí, že "ori-
enťák" se dá provozovat v každém věku. 
Tak si to přijďte ověřit a vyzkoušet.
Za pořadatele všechny zve Pavel Řehák


